
MESTO Nové Mesto nad Váhom 
                     Komisia pre ochranu životného prostredia  

 

 

 

 Zápis č. 3/2023 

zo zasadnutia komisie zo dňa 20. apríla 2023 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

 

Program:  

1. Otvorenie 

2. Kontrola plnenia stanovísk komisie  

3. Prerokovanie investičných zámerov 

- Krematórium Nové Mesto nad Váhom, investor: ONYX3 Holding s.r.o., Nové Mesto 

nad Váhom.  

4. Návrh vybudovania polopodzemných kontajnerov na uliciach Zelená, Krátka.  

5. Informácia o žiadostiach a vydaných súhlasoch na výruby drevín podľa zákona            

č. 543/2002 Z.z. o ochrane prírody a krajiny v znení neskorších predpisov.  

6. Rôzne  

7. Záver  

 

K bodu č. 1:  

Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie Ing. Kopunec, ktorý privítal prítomných 

členov komisie a zástupcov mesta.  

         Následne bol odsúhlasený program rokovania komisie.  

 

K bodu č. 2:  

Kontrolu plnenia stanovísk komisie uskutočnila tajomníčka komisie Ing. Paučinová, 

ktorá oboznámila členov komisie s postupom mesta pri jednotlivých odporučeniach komisie.  

  

K bodu č. 3:  

Investičný zámer výstavby Krematória predstavili investor: Ing. P., projektant: Ing. R., 

dodávateľ technológie: p. R. a p. M. ako osoba zodpovedná za odbornú prevádzku krematória.  

 Predmetom projektu je výstavba krematória na spopolňovanie zosnulých s celým 

potrebným zázemím vrátane technického a sociálneho, na pozemkoch parc. č. 2355/1, 2355/25, 

2355/29, v areáli Milexu.  

 

Podľa vyjadrenia investora,  existuje viacero dôvodov pre tento investičný zámer: 

- rastúce požiadavky na kremačné služby, 

- služba pre obyvateľov: tento región má širokú spádovú oblasť (v súčasnosti najbližšie 

krematórium je v Nitre a Žiline, čo zvyšuje prepravné náklady a sekundárne doprava 

zaťažuje životné prostredie), 

- dlhšie sa hľadala vhodná lokalita na umiestnenie krematória, pričom táto lokalita má 

niekoľko výhod: je v súlade s ÚPM, najbližší dotyk s obytnou zónou je 1,5 km, okrem 

jednej obytnej bytovky.  
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- výstavba krematória je rozdelená do 2 fáz, do r. 2025 – 1.kremačná linka, v druhej fáze 

do r. 2027 -  2.kremačná linka,  

- krematórium nemá slúžiť ako obradná miestnosť,  ide o technológiu na spopolňovanie 

zosnulých. Pohrebné služby a obrady by sa vykonávali na pôvodnom mieste.  

- pri povoľovaní krematória a prevádzke bude plne dodržiavaný zákon č. 131/2010 Z.z. 

o pohrebníctve. 

- ochranné pásmo krematória je 100 m, investor počíta s jeho dodržaním.  

- dlho sa vyberala spoločnosť, ktorá bude dodávať kremačné linky, vybraná bola česká 

spoločnosť.   

 

Zástupca spoločnosti, ktorá bude dodávať technológiu p. R. uviedol, že: 

- spoločnosť funguje od r. 1992, nainštalovaných bolo cez 100 liniek, spoločnosť sídli  

v Olomouci, 

- spopolňovanie je plne digitalizovaný proces,  

- inštalácia technológie trvá 4-5 týždňov, 

- 1 kremačná linka je schopná spopolniť cca 12  rakví denne,  

- v technologickom procese dochádza k dvojitému spaľovaniu spalín, riadiaci systém dokáže 

eliminovať spaliny. Do ovzdušia sa dostáva CO, NO2 a TZL a teplo.  

- spaľovacie pece sú plynové.  

 

Následne prebehla diskusia, otázky sa týkali predovšetkým technológie. Kremačné 

zariadenie z hľadiska ochrany ovzdušia prestavuje stredný zdroj znečisťovania ovzdušia a spĺňa 

všetky emisné limity.  

Taktiež bolo konštatované, že výstavba krematória podlieha zisťovaciemu konaniu podľa 

zákona č. 24/2006 Z.z. o posudzovaní vplyvov na životné prostredie.   

 

Stanovisko komisie:  

Komisia po predstavení a prerokovaní investičného zámeru, nemá zásadné pripomienky 

k investičnému zámeru výstavby Krematória. Investičný zámer podlieha zisťovaciemu konaniu 

vo veci posudzovania vplyvov na životné prostredie podľa zákona č. 24/2006 Z.z. (príloha č. 9 

Infraštruktúra bod č. 17 cintoríny a krematóriá).  Investor je povinný vypracovať zámer pre 

zisťovacie konanie a predložiť ho na Okresný úrad Nové Mesto nad Váhom, Odbor 

starostlivosti o životné prostredie na zisťovacie konanie.  

 

K bodu č. 4:  

Tajomníčka komisie Ing. Paučinová prezentovala členom komisie návrh vybudovania 

polopodzemných kontajnerových stojísk na sídlisku Krátka, Zelená. V rámci optimalizácie 

kontajnerových stojísk budú vybudované 3 stojiská, ktoré nahradia celkovo 10 ks súčasných 

stojísk zberných nádob.  

Každé stojisko bude pozostávať z nasledovných polopodzemných kontajnerov:  

1 ks polopodzemný kontajner na komunálny odpad v objeme 5 m3 

1 ks polopodzemný kontajner na papier v objeme 5 m3 

1 ks polopodzemný kontajner na plasty v objeme 5 m3 

1 ks polopodzemný kontajner na sklo v objeme 3 m3.  

 

Situácia súčasného stavu a navrhovaného stavu kontajnerových stojísk na sídlisku Krátka 

a Zelená sa prikladá k zápisnici.  
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V rámci diskusie, predseda komisie opakovane pripomínal, aby boli vybudované 

polopodzemné kontajnery na sídlisku Rajková. O vybudovanie stojísk na tomto sídlisku žiadal 

viackrát, vybudovanie mu bolo prisľúbené, avšak dodnes nebolo zrealizované.  

 

Hľadanie vhodných miest pre stojiská polopodzemných kontajnerov na sídlisku 

Rajková je problematické, nakoľko sídlisko má málo zelených plôch a vysoký stupeň 

zastavanosti, v pozemkoch je veľa inžinierskych sietí a naviac nie všetky pozemky sú vo 

vlastníctve mesta. Mesto ale bude postupne hľadať vhodné miesta.  

 

Stanovisko komisie:  

Komisia zobrala na vedomie informáciu o vybudovaní 3 stojísk polopodzemných 

kontajnerov na sídlisku Krátka a Zelená. Taktiež komisia podporuje opakovanú požiadavku 

predsedu komisie Ing. Kopunca na hľadanie vhodných miest a vybudovanie polopodzemných 

kontajnerov na sídlisku Rajková.  

 

K bodu č. 5:  

Tajomníčka komisie Ing. Paučinová predložila členom komisie zoznam žiadostí na výrub 

a vydaných rozhodnutí na výrub drevín za marec - apríl 2023. Zoznam žiadostí a rozhodnutí sa 

prikladá k zápisnici.  

 

Stanovisko komisie:  

 Komisia zobrala informáciu o žiadostiach a  vydaných rozhodnutiach na výrub za 

marec – apríl 2023 na vedomie. Zoznam žiadostí a vydaných rozhodnutí je prílohou zápisnice.  

 

 

K bodu č. 6:  

a) Ing. Poriez poďakoval za osadenie kociek v Parku Hurbanove sady pri Domčeku 

s knihami  

b) P. Dedík: požiadavka na riešenie dopravy a osadenie zatrávňovacej dlažby popri 

chodníkoch v priestore medzi Špeciálnou základnou školou na Ulici J. Kollára 

a Materskou školou Bl. Alexie. V raňajších hodinách, keď rodičia vozia deti do škôl, 

tam vznikajú dopravné kolízie, autá cúvajú, chodia resp. parkujú na trávnikoch. Je 

potrebné nájsť vhodné dopravné riešenie (zjednosmernenie tohto vnútrobloku). Táto 

požiadavka bude posunutá aj do komisie dopravy.  

c) P. Ostrenka informoval členov komisie o akcii, ktorá sa uskutoční pri príležitosti 

dňa Zeme, dňa 21.04.2023 na Námestí Slobody. 

 

TSM spolu so Skautskou organizáciou NMnV a spoločnosťou JRK uskutočnia analýzu 

odpadu. Priamo v centre námestia bude privezený a vysypaný odpad z IBV (rodinné domy) a 

odpad z KBV (sídliská), kde spoločnosť JRK názornou ukážkou odprezentuje ako separujú naši 

občania a to odseparovaním komodít z komunálneho odpadu, ktoré vieme následne ešte 

zhodnotiť respektíve recyklovať. Zo zmesového komunálneho odpadu budú vyseparované 

komodity ako sklo, papier, kovy, plienky, tetrapaky, plasty, textil, elektroodpad a zbytky z 

jedál. 

 

Akcia bude vyhodnotená celkovou analýzou odpadu IBV versus KBV (kto 

zodpovednejšie separuje) a následne bude akcia percentuálne vyhodnotená.  

Táto akcia má poučný a edukačný význam pre deti, občanov a v neposlednom rade je 

užitočná pre životné prostredie. P. Ostrenka pozval všetkých členov komisie na túto akciu.  
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d) p. Dedík informoval o ďalšej akcii s názvom „Za krajšiu Kamennú“, ktorá sa koná 

každoročne pri príležitosti dňa Zeme. Skautská organizácia Nové Mesto nad Váhom 

dňa 22.04.2023 pozbiera odpadky na Kamennej a vyčistí túto lokalitu. 

e) RNDr. Gregušová – požiadavka na kosenie a orezanie krov okolo bývalej Strednej 

odbornej školy na Jánošíkovej ulici. Budova a pozemky okolo budovy sú už vo 

vlastníctve mesta (pôvodne boli vo vlastníctve Trenčianskeho samosprávneho 

kraja), takže treba zabezpečovať ich pravidelnú údržbu.  

f) otázka okolo kosenia verejných plôch. Ing. Kraváriková informovala členov 

komisie, že TSM majú už 4 kosačky a TSM budú pri kosení postupovať podľa 

harmonogramu, pričom každá verejná plocha bude pokosená min. 3 – 4 krát, 

centrálna zóna aj častejšie.  

 

 Na záver komisie sa členovia komisie dohodli na výjazdovom zasadnutí komisie – 

konkrétne ísť si pozrieť novovznikajúce centrum do Moravského Lieskového, kde vznikajú  

prírodné záhrady a dažďové záhrady. Centrum bude poskytovať prírodovedné vzdelávacie 

programy, bude to aj priestor pre menšie kultúrne podujatia s cieľom prepojiť prírodu 

s kultúrou. Tajomníčka komisie dohodne možný termín prehliadky tohto centra a následne bude 

informovať členov komisie.  

 

  

 

K bodu č. 7: 

Na záver predseda komisie poďakoval prítomným členom za účasť.  

03.05.2023.  

 

 

 

 

 

 Ing. Daniel KOPUNEC         Ing. Zuzana PAUČINOVÁ   

      predseda komisie                                 tajomníčka komisie  

 

 

 

 

 

Príloha:  

- Prezenčná listina zo zasadnutia – k prvopisu zápisnice  

- Súčasný stav a navrhovaný stav stojísk polopodzemných kontajnerov na sídlisku  

- Zoznam vydaných rozhodnutí na výrub za mesiac marec – apríl 2023 


